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Univerzity změní tvář Hradce
Lékařská fakulta postaví výukové centrum za desítky milionů a plánuje areál za miliardy

Rozsáhlou výstavbu připravují obě fakulty Univerzity Karlovy i Univerzita Hradec Králové.

Hradec Králové - Nové vysokoškolské budovy v Hradci Králové zřejmě v budoucnu pozmění tvář města. Kromě nového
výukového centra Lékařské fakulty Univerzity Karlovy, jehož výstavba začne v říjnu, a dostavby nové budovy Univerzity
Hradec Králové, uvažuje vedení lékařské a farmaceutické fakulty o vzniku nového univerzitního areálu, který by mohl
stát mezi místní fakultní nemocnicí a budovou vojenské lékařské akademie.
Začátkem října začne v areálu fakultní nemocnice stavba výukového centra lékařské fakulty za více než osmdesát
milionů korun. Budova s posluchárnami, studovnami, částí odborné knihovny či počítačovými učebnami bude navazovat
na nedávno dokončený pavilon interních oborů.
„Stavba začne začátkem října a dokončena by měla být do konce roku 2005, počítáme s náklady ve výši 81 milionů
korun,“ potvrdila tajemnice Lékařské fakulty Univerzity Karlovy v Hradci Králové Eva Jindrová.
Lékařská fakulta dnes působí v nevhodných podmínkách. „Teoretická a klinická pracoviště jsou oddělena. Nové centrum
bude prvním krokem k užšímu propojení jednotlivých částí fakulty,“ sdělil děkan hradecké lékařské fakulty Vladimír
Palička.
V budoucnu by mohl v hradecké čtvrti Třebši poblíž fakultní nemocnice vzniknout nový univerzitní areál. V něm by sídlily
lékařská i farmaceutická fakulta Univerzity Karlovy. Projekt je však teprve v začátcích.
„Uvažujeme o umístění nového univerzitního areálu mezi fakultní nemocnici a vojenskou lékařskou akademii. Územní
plán s využitím těchto pozemků pro vysoké školy počítá. Zatím proběhla předběžná jednání mezi fakultami a vedením
univerzity. Takto rozsáhlým projektem se nejprve musí zabývat vedení univerzity, ministerstvo i vláda,“ upozornil Palička.
Pokud se výstavba soustavy univerzitních budov uskuteční, náklady budou nemalé. „V této fázi se nedá hovořit o
konkrétních částkách. Náklady však budou vysoké a mohou se pohybovat v řádu miliard,“ potvrdil Palička.
S dalším rozvojem počítá také vedení Univerzity Hradec Králové. Nová budova fakulty informatiky a managementu by
mohla stát poblíž současné budovy pedagogické fakulty směrem k soutoku Labe a Orlice již v roce 2007. Zatím však
chybí peníze.
„Snažíme se, aby se tato investiční akce dostala v příštím roce do státního rozpočtu. Pokud se to podaří, bude fakulta
dokončena v roce 2007. Projekt i stavební povolení již máme, čeká se jen na peníze,“ potvrdila rektorka Univerzity
Hradec Králové Jaroslava Mikulecká.
Hradecká radnice rozvoj vysokého školství ve městě vítá. „O plánech fakult Univerzity Karlovy zatím nevím, ale rozvoj
v tomto směru rozhodně vítáme,“ sdělil náměstek hradeckého primátora Josef Malíř.

BUDOU SE STĚHOVAT? Lékařská fakulta Univerzity Karlovy v Hradci Králové uvažuje o výstavbě rozsáhlého areálu
u místní fakultní nemocnice.


